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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicat din Educatie: Inghetarea angajarilor va duce la blocarea activitatii in multe scoli 

 

Federatia Sindicatelor Libere din Invatamant cere Guvernului Romaniei sa nu blocheze 

angajarile in sistemul de educatie, masura care apare in proiectul de ordonanta pentru 

reglementarea unor masuri fiscal-bugetare, publicat recent de Ministerul Finantelor.. 

 

FSLI avertizeaza, intr-un comunicat remis miercuri Ziare.com, ca, din cele peste peste 6.500 de 

unitati de invatamant cu personalitate juridica, sunt foarte multe cu posturi unice, iar angajarile 

nu pot fi facute pe formula propusa de Ministerul Finantelor. 

 

"Guvernul Romaniei propune inghetarea ocuparii posturilor pentru personalul didactic auxiliar si 

nedidactic, prin formula de angajare de 1 post scos la concurs pentru 3 neocupate. 

 

In cele peste 6.500 de unitati de invatamant cu personalitate juridica, deficitul de angajati este 

foarte mare pentru aceste categorii de angajati; in cea mai mare parte a acestor scoli exista un 

numar redus de posturi, cu mult sub normativele care se impun pentru o functionare normala a 

acestora. 

 

Cele mai multe sunt posturi unice, iar angajarile nu pot fi facute pe formula propusa de 

Ministerul Finantelor Publice. Este vorba despre posturile de secretare, contabili, laboranti, 

bibliotecare, ingrijitoare etc. 

 

Avertizam faptul ca blocarea angajarilor in sistemul de educatie va duce la blocarea activitatii in 

multe unitati de invatamant din Romania", a declarat presedintele FSLI, Simion Hancescu. 

 

FSLI critica si rectificarea bugetara care ar lasa ministerul fara o suma mare de bani. 

 

"Propunerea de rectificare bugetara a Ministerului Finantelor Publice include diminuarea 

cheltuielilor de personal cu 400 de milioane de lei, argumentand ca M.E.N. a facut estimari 

gresite la cheltuielile de personal, si cu 80 de milioane de lei a sumelor destinate pentru plata 

dobanzilor legale obtinute prin sentinte judecatoresti. 

 

Aceasta propunere este de neinteles, avand in vedere faptul ca, in acest moment, pentru 

majoritatea cadrelor didactice, Legea nr.153/2017 privind salarizarea personalului platit din 

fonduri publice nu se aplica corect! 

http://www.ziare.com/stiri/bugetari/se-schimba-regulile-de-angajare-in-sectorul-bugetar-1572494
http://www.ziare.com/stiri/bugetari/se-schimba-regulile-de-angajare-in-sectorul-bugetar-1572494
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Concret, conform Legii nr.153/2017, cadrele didactice care indeplinesc functia de diriginte, 

educatoarele, invatatorii, institutorii, profesorii pentru invatamantul primar, profesorii pentru 

invatamantul prescolar, personalul didactic care are gradatie de merit, personalul didactic din 

invatamantul special, personalul didactic care asigura predarea simultana ar trebui sa beneficieze 

de majorari ale salariilor cu procentele prevazute de lege pentru fiecare categorie, prin aplicarea 

acelor procente la salariile aflate in plata si nu prin raportare la salariile de baza din anul 2016!", 

mai spune Hancescu. 

 

FSLI sustine ca acest lucru e recunoscut oficial si de Ministerul Muncii, intr-un raspuns la o 

adresa a federatiei, dar si de instantele de judecata care, prin sentintele date, admit ca salariile 

categoriilor de angajati mentionati mai sus nu se calculeaza corect. 

 

"Prin urmare, se impune ca in regim de urgenta M.E.N. sa aplice corect Legea nr.153/2017, iar 

M.F.P., inainte de a propune aceste diminuari ale cheltuielilor de personal, trebuie sa se asigure 

ca sunt fonduri pentru aplicarea corecta a legii!", a adaugat liderul sindical. 

 

De asemenea, FSLI respinge si propunerea privind diminuarea sumelor destinate pentru plata 

dobanzilor legale obtinute prin sentinte judecatoresti, in conditiile "in care, conform sesizarilor 

primite de la sindicatele afiliate, sunt multe cazuri in care nu se respecta prevederile sentintelor 

judecatoresti, taindu-se in mod arbitrar din sumele reale de care ar fi trebuit sa beneficieze 

salariatii. 

 

Punerea in practica a acestor masuri propuse de Guvernul Romaniei va crea nemultumiri in 

randul salariatilor din educatie, existand si riscul declansarii unor actiuni de protest". 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Federaţia Elevilor cere Guvernului să oprească măsurile împotriva sistemului 

educaţional 

Federaţia Elevilor din România (FER) solicită Guvernului „să oprească măsurile împotriva 

elevilor şi a sistemului educaţional”, precum tăierea bugetului Ministerului Educaţiei Naţionale 

şi pregătirea unui proiect de Hotărâre de Guvern prin care decontarea navetei va fi plafonată. 

Într-un comunicat de presă, Federaţia Elevilor din România (FER) precizează că Guvernul 

„pregăteşte încă două măsuri cu potenţialul de a crea şi mai multe probleme în sistem”, după ce, 

în luna iunie, Executivul a adoptat Ordonanţa de urgenţă nr. 51/2019, prin care transportul 

judeţean era eliminat din sfera serviciilor publice, fapt care ar duce la dispariţia reducerilor 

pentru elevi. 
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Astfel, potrivit FER, în data de 1 august, Ministerul Educaţiei Naţionale a publicat pe site-ul 

instituţiei, spre consultare publică, un proiect de hotărâre care ar duce, în opinia elevilor, la 

decontarea parţială a abonamentelor. 

„Aceasta reprezintă o nouă tentativă a Ministerului Educaţiei Naţionale de a plafona decontarea 

navetei. Motivul este că operatorii de transport nu mai pot fi obligaţi să respecte tarife maximale, 

deci aceştia pot stabili preţuri mai mari, în timp ce, având în vedere HG 863/2016, şcolile (din 

bugetul venit de la Ministerul Educaţiei) nu vor putea deconta decât suma prevăzută în această 

hotărâre, ceea ce reprezintă o treime din abonamentele elevilor. Astfel, în loc ca Guvernul 

României să găsească mecanisme pentru a rezolva problema transportului elevilor, ca urmare a 

haosului pe care instituţia l-a creat prin OUG 51/2019, aceştia caută să se spele pe mâini, 

reglementând o decontare parţială şi încălcând drepturile elevilor”, se arată în comunicatul FER. 

În plus, elevii acuză şi tăierea bugetului MEN cu peste un miliard de lei, ceea ce denotă o 

„desconsiderarea totală a educaţiei în România” şi cer Guvernului să oprească şirul de măsuri 

„luate împotriva elevilor şi a sistemului de învăţământ”. 

„Ministerul Finanţelor a publicat marţi un comunicat de presă oficial prin care anunţă tăierea 

bugetului Ministerului Educaţiei Naţionale cu 1,03 miliarde de lei. Totuşi, această modificare 

vine în contextul în care Ministerul Finanţelor nu îşi respectă obligaţia de a asigura bani cu 

destinaţie specială către Consiliile Locale, pentru asigurarea burselor şcolare ale elevilor, aşa 

cum prevede art. 82 din Legea 1/2011, motiv pentru care cuantumurile acordate către elevi au 

valori foarte mici, acestea neputându-şi îndeplini scopul lor real, anume de a asigura accesul liber 

la educaţie şi a sprijini elevii în risc de abandon şcolar, precum şi de a încuraja performanţa 

şcolară. Toate acestea nu pot să denote decât desconsiderarea totală a educaţiei în România, o 

batjocură adusă la adresa beneficiarilor primari ai sistemului de învăţământ. Atragem atenţia 

asupra faptului că o parte din bugetul tăiat putea fi folosit în vederea decontării integrale a 

navetei elevilor, dar constatăm cu dezamăgire că elevii devin, pe zi ce trece, o populaţie de 

sacrificiu în România, în favoarea altor interese”, se mai precizează în comunicatul FER. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Sindicaliştii de la Metrorex se tem că vor fi afectate salariile angajaţilor, după ce 

conturile au fost blocate 

Metrorex a pierdut procesul cu firma italiană Astaldi și are conturile blocate, compania urmând 

să plătească suma de 94 de milioane de lei. Sindicaliştii învinuiesc echipa juridică a companiei şi 

se tem că Metrorex nu îşi va permite să plătească nici salariile angajaţilor. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/metrorex-are-conturile-blocate-pentru-neplata-unei-datorii-de-94-de-milioane-de-lei-catre-astaldi-1169959
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„În loc să acţioneze firma Astaldi în instanţă, Metrorex a fost dat în judecată şi a pierdut 

procesul cu brio. Hotărârea este definitivă. Avem un departament juridic care nu s-a sinchisit să 

se ocupe de caz. Avem o armată de jurişti care nici nu s-au prezentat la toate termenele. Vom 

avea probleme inclusiv cu salariile”, a declarat pentru MEDIAFAX, liderul sindicaliştilor 

Metrorex, Ion Rădoi. 

Acesta mai acuză conducerea companiei că nu a oferit niciun fel de explicaţii. „Conducerea nu a 

transmis nimic, nu are nimic de spus”, a mai afirmat sindicalistul. 

Acţiunea afectează inclusiv lucrările actuale pe care firma Astaldi le desfăşoară la Magistrala 5 

de metrou, existând riscul ca în cazul neplăţii, lucrările să fie suspendate. 

Surse din companie susţin că Metrorex este cu plăţile la zi în cazul acestor lucrări. În privinţa 

modului în care compania va plăti cele 94 de milioane de lei, aceleaşi surse susţin că va fi 

negociată o eşalonare a sumei, care reprezintă cheltuielile de judecată ale Astaldi. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

 Angajații CFR care se ocupă de mentenanță nu au mai vrut să intre în tură! Ei cer bani 

mai mulți și condiții mai bune de lucru. Săptămâna trecută, în depoul bucureștean au căzut 

grinzile 

Circulația trenurilor riscă să fie dată peste cap chiar în perioada concediilor, în plin sezon estival. 

Locomotivele nu mai pot ieși din depou în condiții de siguranță, după ce angajații CFR care se 

ocupă de mentenanță nu au mai vrut să intre în tură în toată țara! Cer salarii mai mari cu 15%, 

așa cum au beneficiat colegii lor, mecanicii de locomotivă, dar și condiții mai bune de muncă. 

Între timp, încă o locomotivă a luat miercuri foc, pe traseu. 

Încă de la primele ore ale dimineții, aproximativ 200 de muncitori ai Depoului de locomotive 

CFR București au oprit lucrul. A fost un protest spontan, în primul rând pentru salarii mai mari. 

Ceferiștii care se ocupă cu revizia locomotivelor spun că le-a ajuns "cuțitul la os". Săptămâna 

trecută, în depoul bucureștean au căzut grinzile. Numai un miracol a făcut ca nimeni să nu fie 

rănit. 

Oamenii sunt nemulțumiți că nu au beneficiat de o majorare salarială de 15% acordată deja 

colegilor lor mecanici de locomotivă, în această vară. 
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Fără revizii, locomotivele nu pot ieși din depou în condiții de siguranță. Mersul trenurilor riscă să 

fie dat peste cap. 

Protestele s-au extins în majoritatea depourilor din țară. 

Reprezentanții "CFR Călători" susțin că nu pot crește salariile. Protestatarii sunt angajații "SCRL 

Brașov", o filială a "CFR Călători", în insolvență. 

Pentru a majora salariile, conducerea "SCRL" Brașov a cerut "CFR Călători" o majorare a 

tarifelor de mentenanță cu aproape 12%. 

Dacă revendicările nu vor fi soluționate, cei aproximativ 1.500 de ceferiști responsabili cu 

revizia locomotivelor sunt hotărâți să intre în grevă generală pe termen nelimitat. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Transportatorii cer Guvernului sa nu modifice legislatia RCA. In caz contrar, vor face 

iar proteste nationale 

 

Uniunea Nationala a Transportatorilor Rutieri din Romania (UNTRR) a anuntat, miercuri, ca 

cere Guvernului mentinerea legislatiei actuale RCA, in caz contrar tarifele putand creste de peste 

5 ori, iar transportatorii rutieri ar demara din nou proteste nationale. 

 

"Uniunea Nationala a Transportatorilor Rutieri din Romania (UNTRR) solicita sprijinul 

Guvernului, Ministerului Finantelor Publice si Ministerului Transporturilor pentru mentinerea 

legislatiei actuale privind asigurarea de raspundere civila auto (RCA), respectiv legea 137/2017 

si norma ASF 20/2017, in caz contrar tarifele asigurarilor RCA vor creste de peste 5 ori, iar 

transportatorii rutieri vor demara din nou proteste nationale", se arata in comunicat. 

 

Comisia Europeana (CE), la cererea companiilor de asigurari, sustine ca normele nationale 

actuale din Romania privind asigurarea RCA contravin Directivei Solvabilitate II, fapt semnalat 

printr-o scrisoare trimisa autoritatilor romane in luna iulie 2018, fara a fi pusa la dispozitia 

tuturor partilor interesate, desi a fost solicitata in repetate randuri. 

 

"In aceste conditii, UNTRR a initiat o actiune juridica la Curtea Europeana de Justitie impotriva 

Comisiei Europene, dupa ce institutia europeana a refuzat sa desecretizeze scrisoarea transmisa 

autoritatilor romane, desi modificarea legislatiei RCA are un impact financiar urias pentru 

posesorii celor 8 milioane de vehicule inmatriculate in Romania", se arata in comunicat. 
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Transportatorii se opun ferm modificarii legii in sensul eliminarii tarifului de referinta si a limitei 

de 25% a cheltuielilor administrative si de vanzare ale politei de asigurare, incluse in tariful de 

prima. 

 

"Reamintim ca inainte de plafonarea tarifelor RCA si de intrarea in vigoare a actualei legislatii, 

unii asiguratori aveau cheltuieli administrative uriase, de pana la 80%, in conditiile in care 

acestea includeau cheltuielile aferente tuturor liniilor de business, aceasta practica diminuand 

baza de impozitare si motivand tarifele uriase", se arata in comunicat. 

 

UNTRR a reamintit ca asiguratorii nu au putut justifica clar majorarea tarifelor de baza RCA de 

la 700 euro in 2013 la 5.000 de euro in 2016. 

 

"Pe baza formulei pe care companiile de asigurari declarau ca o folosesc pentru a calcula prima 

de asigurare pentru segmentul autovehiculelor comerciale mai mari de 16 tone destinate 

transportului de marfuri si pentru autovehiculele cu mai mult de 18 locuri pe scaune destinate 

transportului de pasageri, tinand seama de datele publice privind frecventa daunelor si valoarea 

medie a daunelor pentru fiecare segment de autovehicule comerciale, rezultatele indicau o prima 

de maximum 1.000 - 1.100 euro per vehicul timp de 12 luni", se arata in comunicat. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Sindicalistii din penitenciare primesc la rectificare mai putini bani decat le-au fost 

promisi 

 

Federatia Sindicatelor din Administratia Nationala a Penitenciarelor sustine ca ministrul Justitiei, 

Ana Birchall, si cel al Finantelor, Eugen Teodorovici, nu isi onoreaza promisiunea de 

suplimentare a bugetului penitenciarelor. 

 

Sindicalistii arata ca in proiectul de OUG privind rectificarea bugetara se prevad circa 30 de 

milioane de lei in acest sens, in loc de 81 de milioane de lei, cum era agreat, "ceea ce nu acopera 

necesarul pentru salarii si plata drepturilor amanate si restante". 

 

Cei 81 de milioane de lei ar inseamna asigurarea unor "drepturi legale precum ore suplimentare, 

actualizarea normelor de hrana si echipament, majorari pentru lucrari de exceptie si misiuni 

speciale, decontarea serviciilor turistice, precum si plata indemnizatiilor de crestere a copiilor". 

 

Sindicalistii au cerut explicatii Ministerului Justitiei, "care imediat dupa acord n-a mai avut nici 

dialog, nici grupuri de lucru si nici nu s-a mai tinut de promisiunea suplimentarii bugetului". 
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"Avand in vedere ca proiectul este pe circuitul de avizare, am cerut reprezentantilor nostri si de 

la Comisia de dialog social de la Ministerul Finantelor si de la Consiliul Economic si Social sa 

sustina un amendament care sa fie in acord cu promisiunile Guvernului. Si pentru ca tot suntem 

in termenul de consultare in viteza, ne-am adresat direct si Ministrului Finantelor Publice pentru 

a-i reaminti de acordul din 22 mai 2019", arata federatia. 

 

Conform ANP, ar mai fi nevoie de 81 de milioane de lei pentru ca problema drepturilor salariale 

pentru angajatii din penitenciare sa fie rezolvata. 

 

"Asta ar insemna ca drepturi legale precum ore suplimentare, actualizarea normelor de hrana si 

echipament, majorari pentru lucrari de exceptie si misiuni speciale, decontarea serviciilor 

turistice, precum si plata indemnizatiilor de crestere a copiilor ar fi asigurate", adauga 

sindicalistii. 

 

Solutiile propuse de sindicalisti 

 

FSANP si celelalte sindicate au agreat cu reprezentantii Ministerului Justitiei si Administratiei 

Nationale a Penitenciarelor ca urmatoarele solutii sa fie prezentate minstrului Ana Birchall: 

 

"1. utilizarea procedurilor de acoperire a necesarului financiar care la nivelul Ministrului Justitiei 

permit acoperirea tuturor cheltuielilor, in perspectiva unei rectificari viitoare a bugetului, asa 

cum s-a intamplat in anii precedenti, evitandu-se astfel art. 47 din OUG 114/2018 care prevede o 

plafonare lunara; 

 

2. adoptarea unei ordonante de urgenta de alocare suplimentara de fonduri, eventual de la fondul 

de rezerva al Guvernului si pana la rectificarea bugetara, situatia din sistemul penitenciar fiind de 

natura a justifica utilizarea acestor fonduri pentru evitarea adancirii conflictului existent cu 

angajatii din penitenciar; 

 

3. Ar mai fi si alocarea sumelor necesare cu ocazia primei rectificari bugetare din anul in curs, 

dar pentru asta ar trebui ca primul ministru si cine ia cu adevarat decizii in aceasta tara sa isi 

asume public ca la rectificare din acest an va fi suplimentat bugetul sistemuliui penitenciar". 

 

"De vazut, deci, ce va decide sa-si asume ministrul interimar Birchall si ce va accepta Guvernul 

sa faca pentru a stinge conflictul cu angajatii din penitenciare in contextul in care saptamana asta 

avem alegeri si inca mai este interes pentru aparenta unei bune guvernari extrem de relevanta in 

context. 
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Dupa care, evident, exista riscul sa ne intoarcem la o guvernare de tudorei, dobrici, nicolici si 

iordachi. Exact cei care, cu tupeu si fara sa se teama de consecinte, ne-au furat cei 81 de milioane 

de lei profitand, printre altele, de tacerea celor care acum incearca sa se dea luptatori", se mai 

arata in comunicatul FSANP. 

 

Protestele amanate de promisiuni 

 

Sindicatul National al Lucratorilor de Penitenciare a anuntat, in aprilie, declansarea de proteste, 

mitinguri si prin refuzul muncii suplimentare, care sa duca la blocarea activitatii in sistemul 

penitenciar. 

 

Sindicalistii erau nemultumiti de diminuarea salariilor pentru majoritatea angajatilor din sistemul 

penitenciar, cerand plata muncii suplimentare, acordarea de vouchere de vacanta si actualizarea 

normelor de hrana si echipament. 

 

In 22 mai, Ministerul Justitiei anunta ca s-a ajuns la un acord cu reprezentantii sindicatelor din 

sistemul penitenciar privind plata drepturilor de natura salariala si de asistenta sociala a 

personalului, in suma de 80.972.000 de lei, in cadrul unui calendar de plati agreat. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Prima rectificare bugetară pe 2019: Oamenii de afaceri acuză că nu au fost consultaţi în 

privinţa noilor taxe, iar sindicatele susţin că măsurile anunţate de Finanţe le blochează 

activitatea 

Ministerul de Finanţe susţine că nu are o problemă majoră cu banii şi că transferurile de fonduri 

între instituţii s-au făcut în urma constatărilor că unii nu au cheltuit fondurile alocate în prima 

parte din an. Noile taxe ar fi, de asemenea, elemente exogene (nevoia ca populaţia să fie să-

nătoasă, în cazul taxei pe băuturile cu zahăr, sau alinierea la accizele UE, în cazul majorării 

accizelor la ţigarete) şi nu ar avea legătură cu situaţia bugetului. Oamenii de afaceri vorbesc însă 

de o „situaţie critică” ce putea fi evitată, dacă alocările iniţiale ţineau seama de realităţi. 

„În condiţiile în care mediul de afaceri a avertizat în repetate rânduri cu privire la lipsa de 

sustenabilitate a exuberanţelor bugetare, situaţia critică actuală era previzibilă şi putea fi 

anticipată printr-o alocare iniţială realistă, prin intervenţii mai timpurii de control al cheltuielilor 

bugetare şi prin implementarea planului de investiţii publice care ar fi generat valoare în eco-

nomie”, a arătat ieri Coaliţia pentru Dezvoltarea României, care reuneşte organizaţii profesionale 

româneşti şi străine cu afaceri pe piaţa locală. 
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Ministerul de Finanţe a publicat marţi proiectul primei rectificări bugetare pe 2019, care ar urma 

să fie discutată şi posibil adoptată astăzi de guvern. Potrivit proiectului, ţinta de deficit bugetar 

asumată la început de an nu se modifică, iar deficitul cash rămâne la 28,5 miliarde de lei. Doar că 

datele la şase luni arată că deficitul cash a ajuns la 20 de miliarde de lei, echivalentul a 2% din 

PIB. Prin urmare, ca să se menţină în ţinta de deficit, Finanţele mai pot face în următoarele şase 

luni o datorie nouă de doar 8,5 miliarde de lei, ipoteză în care economiştii nu cred. 

În plus au apărut taxe noi despre care Finanţele au vorbit cu doar câteva zile înainte de 

publicarea proiectului de rectificare. Economiştii spun că ele nu sunt suficiente pentru a petici 

sacul bugetului, iar oamenii de afaceri s-au arătat deranjaţi că nu au fost consultaţi nici de această 

dată, nu au fost avertizaţi şi nu li s-a lăsat timp pentru o analiză. 

„La nici un an de la unda de şoc creată în economie de OUG 114/2018, guvernul recurge din nou 

la abaterea de la principiile şi prevederile privind transparenţa în procesul decizional, prin 

adoptarea măsurilor fiscal-bugetare fără derularea în prealabil a studiilor de impact şi a con-

sultărilor cu toate părţile implicate, o abordare dovedită lipsită de sustenabilitate şi ineficientă”, 

arată CDR. 

Potrivit sursei citate, introducerea de noi taxe sau creşterea impozitelor nu pot compensa 

decalajele perpetuate de lipsa de modernizare şi digitalizare a administraţiei fiscale, de lipsa 

măsurilor de creştere a gradului de colectare şi conformare voluntară. 

Finanţele nu recunosc că au introdus taxe noi din nevoia de bani. În privinţa introducerii taxei 

pentru băuturile ce conţin zahăr, expunerea de motive din proiectul de modificare a Codului 

fiscal vorbeşte despre „combaterea obezităţii”, iar, în privinţa majorărilor de accize la ţigarete, 

despre o posibilă procedură de încălcare a tratatelor pe care Comisia Europeană ar putea-o 

deschide împotriva României, dacă nu s-ar majora acciza. Dar nimeni nu crede în îngrijorările 

guvernului cu privire la sănătatea populaţiei, de vreme ce Finanţele au tăiat chiar de la Ministerul 

Sănătăţii 400 de milioane de lei şi aşteaptă în plus 500 de milioane de lei din noile taxe. Astfel, 

includerea tichetelor cadou acordate în legătură cu o activitate dependentă (venituri din salarii şi 

asimilate salariilor) în baza de calcul al contribuţiilor sociale obligatorii, CAS, CASS şi CAM, ar 

urma să aducă bugetului 22 mil. lei, creşterea nivelului accizei totale pentru ţigarete, 161,7 mil. 

lei, iar introducerea băuturilor răcoritoare cu un conţinut ridicat de zaharuri în sfera produselor 

supuse accizelor nearmonizate, 320 mil. lei. 

De asemenea, taxa bancară care nu fusese bugetată în legea bugetului - ar urma să aducă, potrivit 

proiectului rectificării, 300 mil. lei. 

Oamenii de afaceri mai acuză tăieri de fonduri în domeniile cheie pentru economie unde 

România înregistrează decalaje majore faţă de media UE: transporturi, educaţie, agricultură – 

„domenii care necesită investiţii publice însemnate, denotă o lipsă de corelare între direcţiile 

strategice de dezvoltare şi planificarea bugetară precum şi lipsa capacităţii de implementare a 

unor proiecte complexe de investiţii”. 
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Proteste în administraţie şi educaţie 

Deşi adminstraţia locală a primit o alocare suplimentară imediată de 1,5 mld. lei, primarii rămân 

nemulţumiţi. Primarul Emil Boc a susţinut, citat de Mediafax, că oraşul Cluj-Napoca este 

„pierzător net” la bugetul local la actuala rectificare, în condiţiile în care, numai la cota defalcată 

din impozitul pe venit, în loc de 40 de milioane de lei s-au primit doar 12 milioane de lei, 

transmite. 

Sindicatele din educaţie critică şi ele proiectul rectificării pentru că el impune o reducere a 

ritmului angajărilor în administraţie. 

„Guvernul României propune îngheţarea ocupării posturilor pentru personalul didactic auxiliar şi 

nedidactic, prin formula de angajare de 1 post scos la concurs pentru 3 neocupate. În cele peste 

6.500 de unităţi de învăţământ cu personalitate juridică, deficitul de angajaţi este foarte mare 

pentru aceste categorii de angajaţi; în cea mai mare parte a acestor şcoli există un număr redus de 

posturi, cu mult sub normativele care se impun pentru o funcţionare normală a acestora”, arată 

Federaţia Sindicatelor din Educaţie Spiru Haret. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Se adună nori negri la Palatul Victoria: Mugur Isărescu face radiografia economiei 

românești 

Guvernatorul Băncii Naţionale a României, Mugur Isărescu, prezintă joi Raportul asupra 

inflaţiei, într-o conferinţă la sediul băncii centrale. 

Rata anuală a inflaţiei a coborât la 3,84% în luna iunie, pe fondul diminuării preţurilor la 

alimente cu 0,47% şi la mărfurile nealimentare cu 0,24% şi al scumpirii serviciilor cu 0,17%, 

potrivit datelor Institutului Naţional de Statistică.  

 

Preţurile de consum au scăzut cu 0,23% în iunie 2019, comparativ cu luna anterioară, şi cu 

2,98% faţă de sfârşitul anului trecut (decembrie 2018).  

 

Banca Naţională a României (BNR) a majorat, la jumătatea lunii mai, la 4,2% prognoza de 

inflaţie pentru finalul acestui an şi estimează o inflaţie de 3,3% pentru 2020.  

 

BNR estima, în februarie 2019, o inflaţie de 3% pentru finalul acestui an, respectiv de 3,1% 

pentru 2020. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 



11 
 

 Guvernul va aproba astăzi exproprierile pentru autostrada Sibiu-Piteşti. Ce se mai află 

pe ordinea de zi a Executivului 

Guvernul va aproba, joi, declanşarea procedurii de expropriere a imobilelor proprietate privată 

care constituie coridorul lucrărilor pentru autostrada Sibiu-Piteşti, secţiunea 1 Sibiu - Boiţa. 

Exproprierile sunt în valoare de peste 5 miliarde de lei, alocate din bugetul Ministerului 

Transporturilor. 

Guvernul va adopta, joi, hotărârea privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor 

proprietate privată care constituie coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de 

interes naţional "Autostrada Sibiu - Piteşti" - Secţiunea 1 Sibiu - Boiţa, potrivit listei proiectelor 

de acte normative care vor fi incluse pe agenda şedinţei Guvernului de joi. 

"Se aprobă declanşarea procedurii de expropriere a imobilelor proprietate privată care constituie 

coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de interes naţional «Autostrada Sibiu 

Piteşti» - Secţiunea 1 Sibiu - Boiţa, expropriator fiind statul român, reprezentat de Ministerul 

Transporturilor, prin Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere - S.A.", arată 

proiectul de hotărâre de Guvern. 

Suma estimată de Ministerul Transporturilor pentru exproprieri este de peste 5 miliarde de lei. 

"Sumele individuale estimate de expropriator, aferente despăgubirilor pentru imobilele 

proprietate privată, care constituie coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de 

interes naţional «Autostrada Sibiu Piteşti» - Secţiunea 1 Sibiu - Boiţa, situat pe amplasamentul 

prevăzut la art.1, aflate pe raza localităţilor Şelimbăr, Tălmaciu, Boiţa din Judeţul Sibiu, sunt în 

cuantum total de 5.001 mii lei şi sunt alocate de la Bugetul de stat, prin bugetul Ministerului 

Transporturilor, în conformitate cu Legea bugetului de stat pe anul 2019, nr. 50/2019, la capitolul 

84.01 «Transporturi», subcapitolul 03 «Transport Rutier», titlul 58 «Proiecte cu finantare din 

fonduri externe nerambursabile aferente cadrului financiar 2014 - 2020», articolul 58.03 - 

«Programe din Fondul de Coeziune (FC)»", arată proiectul de act normativ. 

Sumele individuale se virează de către Ministerul Transporturilor, în termen de cel mult 30 de 

zile de la data solicitării acestora, într-un cont bancar deschis pe numele Companiei Naţionale de 

Administrare a Infrastructurii Rutiere - S.A. la dispoziţia proprietarilor de imobile proprietate 

privată care constituie coridorul de expropriere. 

În şedinţa de joi, Guvernul va mai adopta hotărârea privind aprobarea Strategiei pentru 

dezvoltarea turismului balnear. 

"Ministerul Turismului şi Ministerul Sănătăţii coordonează, potrivit domeniului de competenţă, 

implementarea Strategiei pentru dezvoltarea turismului balnear, iar autorităţile implicate 

contribuie la punerea în aplicare a obiectivelor propuse prin aceasta. În termen de 2 ani de la 

intrarea în vigoare a prezentei hotărâri se aprobă, prin hotărâre a Guvernului, planul de acţiune 
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avut în vedere pentru implementarea obiectivelor propuse prin Strategia pentru dezvoltarea 

turismului balnear", arată proiectul hotărârii. 

Totodată, Executivul va aproba modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr. 494/2011 

privind înfiinţarea Centrului Naţional de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică – CERT-

RO. 

Proiectul hotărârii prevede, printre altele, introducerea unui nou alineat, după alineatul (1) al 

articolului 1, cu următorul cuprins: "CERT-RO este autoritate competentă la nivel naţional 

pentru securitatea reţelelor şi sistemelor informatice care asigură furnizarea de servicii esenţiale 

ori furnizează servicii digitale în sensul prevăzut de Legea nr. 362/2018, cu modificările şi 

completările ulterioare, privind asigurarea unui nivel comun ridicat de securitate a reţelelor şi 

sistemelor informatice, cu modificările şi completările ulterioare, cu atribuţii de reglementare, 

autorizare, atestare, monitorizare şi control, cuprinzând în structura sa o echipă naţională de 

răspuns la incidente de securitate informatică şi un punct unic de contact la nivel naţional". 

Guvernul are pe ordinea de zi din şedinţa de joi, în primă lectură, şi proiectul de lege privind 

căutarea persoanelor dispărute. Acesta prevede constituirea unei unităţi dedicate cu poliţişti 

instruiţi special pentru astfel de cazuri. În cadrul Inspectoratului General al Poliţiei Române se 

constituie o unitate centrală pentru coordonarea activităţii de căutare a persoanelor dispărute, 

denumită Unitatea centrală persoane dispărute, care va include poliţişti cu atribuţii de gestionare 

a acestor cazuri. În unitate vor fi angajaţi inclusiv psihologi şi sociologi. Totodată, va fi înfiinţat 

Dispeceratul de urgenţă ”Dispariţie minor”. 

Guvernul va adopta şi un proiect de hotărâre privind acordarea unor ajutoare de urgenţă de 

973.700 lei "pentru sprijinirea unui număr total de 280 familii şi persoane singure care se află în 

situaţii de necesitate ori deosebite cauzate de incendii, inundaţii şi fenomene meteorologice 

severe, probleme grave de sănătate ori alte cauze care pot conduce la riscul de excluziune 

socială, în vederea ameliorării situaţiei socio-materiale, de locuit şi de sănătate ale acestora", cu 

domiciliul/reşedinţa în 34 de judeţe şi Bucureşti. 

Alte proiecte de hotărâre ce vor fi adoptate de Guvern: 

"PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2019 

pentru Compania Naţională a Cuprului, Aurului şi Fierului MINVEST S.A Deva, aflată sub 

autoritatea Ministerului Economiei; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2019 

pentru Societatea "CONVERSMIN" S.A. Bucureşti, aflată sub autoritatea Ministerului 

Economiei; 
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PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2019 al 

Regiei Autonome "Autoritatea Aeronautică Civilă Română" aflată sub autoritatea Ministerului 

Transporturilor; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2019 al Companiei Naţionale "Aeroporturi - Bucureşti" - S.A. aflată sub autoritatea Ministerului 

Transporturilor; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea alineatului (1) al articolului 15 şi a anexei nr. 1 

la Hotărârea Guvernului nr. 52/2018 privind organizarea şi funcţionarea Ministerului Fondurilor 

Europene; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind pentru aprobarea Regulamentului privind modelul 

uniformei de serviciu, însemnele distinctive şi accesoriile care însoţesc portul acesteia, durata 

normată de utilizare, condiţiile de acordare şi personalul vamal care beneficiază de uniformă; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea caracteristicilor tehnice şi a valorii de inventar 

ale unui bun imobil aflat în domeniul public al statului şi în administrarea Agenţiei Naţionale de 

Administrare Fiscală şi transmiterea acestuia în administrarea Direcţiei Generale de Administrare 

a Marilor Contribuabili; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei nr.1 la Hotărârea Guvernului nr. 

264/2003 privind stabilirea acţiunilor şi categoriilor de cheltuieli, criteriilor, procedurilor şi 

limitelor pentru efectuarea de plăţi în avans din fonduri publice; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind privind înscrierea unor bunuri imobile în inventarul 

centralizat al bunurilor din domeniul public al statului şi darea acestora în administrarea 

Administraţiei Rezervaţiei Biosferei "Delta Dunării", instituţie publică aflată în subordinea 

Ministerului Mediului; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind scoaterea unor bunuri din inventarul centralizat al bunurilor 

din domeniul public al statului aflate în administrarea Regiei Autonome "Administraţia 

Patrimoniului Protocolului de Stat", prevăzute în anexa nr. 40 la Hotărârea Guvernului nr. 

1.705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului, 

ca urmare a restituirii acestora către persoanele îndreptăţite; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei nr.1 la Hotărârea Guvernului 

nr.534/2007 privind înfiinţarea, atribuţiile, competenţele şi modul de funcţionare ale Comitetului 

Interministerial de Finanţări, Garanţii şi Asigurări şi reglementarea operaţiunilor de finanţare, 

garantare şi asigurare efectuate de Banca de Export-Import a României EXIMBANK-S.A în 

numele şi în contul statului; 
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PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea anexei nr. 15 la Hotărârea Guvernului nr. 

1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al 

statului;17. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind trecerea din domeniul public în domeniul privat 

al statului a unor părţi de imobile aflate în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, 

constituite din construcţii şi amenajări la terenuri, situate în judeţele Constanţa, Buzău, Giurgiu, 

Vrancea, Dolj, Prahova, Timiş şi municipiul Bucureşti, în vederea scoaterii din funcţiune şi 

casării acestora şi pentru modificarea anexei nr. 4 la Hotărârea Guvernului nr. 1.705/2006 pentru 

aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al statului a 

unor construcţii şi amenajări la terenuri din cadrul unor imobile aflate în administrarea 

Ministerului Apărării Naţionale, situate în municipiul Bucureşti şi judeţul Cluj, în vederea 

scoaterii din funcţiune şi casării acestora şi pentru modificarea anexei nr. 4 la Hotărârea 

Guvernului nr. 1.705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul 

public al statului; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a imobilului 1771 aflat în 

domeniul public al statului pentru transmiterea unei părţi din acesta din administrarea 

Ministerului Apărării Naţionale în administrarea Ministerului Transporturilor, pentru Compania 

Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere S.A., şi pentru modificarea anexelor nr. 4 şi 

nr. 16 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al 

bunurilor din domeniul public al statului; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru stabilirea regimului juridic al unor blocuri de locuinţe din 

municipiul Ploieşti, judeţul Prahova, construite prin Programul de construcţii locuinţe pentru 

tineri, destinate închirierii, aflate în administrarea Consiliului Local al Municipiului Ploieşti, 

precum şi a măsurilor necesare în vederea aplicării prevederilor Legii nr.152/1998 privind 

înfiinţarea Agenţiei Naţionale pentru Locuinţe, referitoare la vânzarea acestora". 

De asemenea, vor fi aprobate şi trei memorandumuri: 

"1. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea Planului de acţiuni pentru implementarea 

Programului Naţional de Reformă 2019 şi a Recomandărilor Specifice de Ţară 2019 

 

2. MEMORANDUM cu tema: Evaluarea naţională şi planul de acţiune pentru îndeplinirea 

condiţiei favorizante privind "Planificarea actualizată pentru investiţiile necesare în sectorul apei 

şi cel al apelor uzate", prevăzută prin propunerea de Regulament CE de stabilire a unor prevederi 

comune pentru o serie de fonduri UE post 2020 (CPR) 

 

3. MEMORANDUM cu tema: Cloud-ul Guvernamental". 

(Sursa: Mediafax) 
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 Guvernul urmează să discute, în primă lectură, proiectul de lege privind căutarea 

persoanelor dispărute 

 

Guvernul urmează să dezbată, în şedinţa de joi, în primă lectură, proiectul de lege privind 

căutarea persoanelor dispărute, iniţiat de MAI. 

 

Proiectul, care prevede posibilitatea utilizării unor mijloace şi metode de localizare pentru 

găsirea unei persoane dispărute aflate într-o situaţie de vulnerabilitate, a fost pus în dezbatere 

publică de Ministerul Afacerilor Interne. 

 

Potrivit unui comunicat al MAI, prin acest proiect se vor aduce o serie de modificări esenţiale 

pentru a îmbunătăţi modul în care sunt căutate persoanele dispărute şi felul în care se intervine 

pentru localizarea acestora, în special a celor despre care există informaţii că sunt în pericol 

iminent. 

 

Proiectul prevede posibilitatea utilizării tehnicii de localizare şi atunci când persoana 

dispărută aflată într-o situaţie de vulnerabilitate (ex: este victima unei infracţiuni de răpire) 

contactează autorităţile prin mijloace informatice de comunicare. 

 

Exemple de persoane vulnerabile: persoana cu privire la care există date şi informaţii că este 

victima unor infracţiuni contra vieţii, de lipsire de libertate în mod ilegal, de trafic şi exploatare a 

persoanelor vulnerabile sau a unei infracţiuni contra libertăţii şi integrităţii sexuale; copiii; 

persoana care urmează un tratament medical a cărui întrerupere îi pune în pericol integritatea 

corporală, sănătatea sau viaţa; persoana cunoscută cu un comportament suicidal sau cea cu 

privire la care există date şi informaţii că planifică să se sinucidă. 

 

Pe agenda şedinţei de Guvern se află şi un proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei pentru 

dezvoltarea turismului balnear. 

 

Printr-un alt proiect de hotărâre, Executivul va decide cu privire la acordarea unor ajutoare de 

urgenţă. Potrivit notei de fundamentare a actului normativ, se propune acordarea de ajutoare de 

urgenţă în sumă totală de 973.700 lei pentru sprijinirea unui număr total de 280 familii şi 

persoane singure din 35 de judeţe şi Bucureşti care se află în situaţii de necesitate ori deosebite 

cauzate de incendii, inundaţii şi fenomene meteorologice severe, probleme grave de sănătate ori 

alte cauze care pot conduce la riscul de excluziune socială, în vederea ameliorării situaţiei socio-

materiale, de locuit şi de sănătate ale acestora. 

 

Totodată, va fi aprobat şi un proiect de hotărâre pentru modificarea şi completarea Hotărârii 

Guvernului nr. 494/2011 privind înfiinţarea Centrului Naţional de Răspuns la Incidente de 

Securitate Cibernetică - CERT-RO. 



16 
 

 

Un alt proiect de hotărâre vizează declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor 

proprietate privată care constituie coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de 

interes naţional "Autostrada Sibiu-Piteşti"- Secţiunea 1 Sibiu - Boiţa. 

 

În cadrul şedinţei de Guvern va fi adoptat şi un memorandum având ca temă aprobarea Planului 

de acţiuni pentru implementarea Programului Naţional de Reformă 2019 şi a Recomandărilor 

Specifice de Ţară 2019.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Raportul privind sistemul 112: 14 măsuri pe termen scurt, mediu şi lung/ Raed Arafat 

vrea colaborare cu Google  

Secretarul de stat Raed Arafat, preşedinte al Comitetului interministerial privind sistemul 

apelurilor de urgenţă 112, a prezentat, miercuri, raportul cu privire la sistemul 112, document 

care cuprinde 14 măsuri pe termen scurt, mediu şi lung. Draftul va fi pus în dezbatere publică joi. 

"Am avut ocazia să-i prezint doamnei prim-ministru raportul şi concluziile finale. Raportul va fi 

făcut public. În raport a fost analizată situaţia actuală a Serviciului 112, a dispecerizării şi 

binenţeles a localizării, unde ne aflăm acum şi unde trebuie să ajungem. A fost analizată 

implemnetarea sistemului AML (Advanced Mobile Location -n.r.), dar concluzia noastră că după 

implementarea acestui sistem nu trebuie să ne oprim aici. Este nevoie şi de alte sisteme 

complementare să fie implementate în viitor", a declarat Raed Arafat, la Palatul Victoria. 

Şeful DSU a anunţat că au fost stabilite 14 măsuri la finalul raportului, împărţite pe termene: 

scurt- până în 12 luni, mediu - între 12 luni - 36 de luni şi lung - până la 60 de luni. 

Măsurile pe termen scurt, de până la 12 luni, sunt: 

1. Urgentarea implementării sistemului de localizare AML, inclusiv prin îmbunătăţirea cadrului 

legislativ 

Modificările trebuie să vizeze în mod obligatoriu următoarele: 

• stabilirea unei definiţii pentru noul tip de informaţie de localizare (informaţie generată de o 

funcţionalitate nativă a terminalului, nu de elementele de infrastructură a reţelei de comunicaţii); 

• obligarea furnizorilorde reţelepublicemobilede telefoniede apermite transmiterea informaţiilor 

de localizare atât sub formă de SMS/mesaj standardizat, cât şi ca un pachet de date (HTTPS 

POST), către administratorul SNUAU; 
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• introducerea unei prevederi privind suportarea costului SMS-ului/mesajului standardizat de 

localizare cât şi a pachetului de date (HTTPS POST) de localizare de către furnizorii de reţele 

publice mobile de telefonie; 

• obligaţia administratorului SNUAU de a utiliza datele de localizare automată în completarea 

celor obţinute pe baza informaţiei de localizare primară; 

• stabilirea numărului utilizat pentru transmiterea SMS/mesaj standardizat (114); 

• asigurarea cu prioritate a primirii şi transmiterii către SNUAU, a mesajelor de localizare 

asociate unui apel de urgenţă, indiferent de tipul serviciului folosit de utilizatorul respectiv; 

• obligaţia operatorilor de telefonie mobilă de a furniza servicii de comunicaţii electronice la 

puncte mobile pentru care plata se realizează în avans (cartele Prepaid) doar după colectarea 

datelor de identificare ale utilizatorului cartelei SIM; 

• asigurarea protecţiei datelor cu caracter personal şi gestionarea acestora corespunzătoare în 

situaţii de urgenţă/de criză. 

• temeiul prelucrării datelor cu caracter personal primite pe timpul unui apel de urgenţă 

Bugetul estimativ pentru implementarea acestei măsuri este de 3.392.000 lei cu TVA 

2. Încheierea unui Protocol de colaborare cu Google, testarea şi ulterior operaţionalizarea soluţiei 

finale de localizare de tip AML în SNUAU 

3. Reconfigurarea infrastructurii proprii (actualizări software) pentru a se facilita transmiterea 

informaţiilor de localizare la nivel naţional, atât prin conexiuni de date cât şi prin data 

SMS/mesaje 

standardizate. 

4. Promovarea aplicaţiei ”Apel 112” dezvoltată de Serviciul de Telecomunicaţii Speciale, 

precum şi a celorlalte aplicaţii/sisteme/platforme care vin în sprijinul populaţiei în situaţii de 

urgenţă 

Soluţiile pe termen mediu, de la 12 luni până la 36 de luni, sunt: 

5. Continuarea implementării conceptului de dispecerate integrate şi formare continuă a 

dispecerilor prin adaptarea spaţiilor existente, care permit funcţionarea dispeceratelor tuturor 

agenţiilor 

specializate în aceeaşi locaţie, şi asigurarea infrastructurii de comunicaţii şitehnologia 

informaţiei, la nivelul judeţelor Argeş, Botoşani, Brăila, Călăraşi, Cluj, Constanţa, Dâmboviţa, 

Giurgiu, Gorj, Hunedoara, Iaşi, Mureş, Sibiu, Suceava şi al municipiului Bucureşti. 

6. Constituirea şi încadrarea a două centre de formare (Bucureşti şi Mureş), în care se vor asigura 

cursurile pentru formarea formatorilor şi a dispecerilor, în profesia dedicată de ”dispecer unic” 

(dispecer de urgenţă). Formarea dispecerilor ISU - SMURD - SAJ/SABIF este deja iniţiată şi 

contiună prin programul de formare din cadrul proiectului Româno – Elveţian” cu denumirea 

”Îmbunătăţirea calităţii serviciilor prespitaliceşti şi spitaliceşti”.  
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În cadrul acestui proiect au fost pregătiţi 8 formatori, urmând ca, prin ”Programul operaţional 

capital uman” să fie pregătiţi 650 dispeceri din cadrul agenţiilor ISU - SMURD - SAJ/SABIF. 

7. Finalizarea implementării proiectului de modernizare a sistemului112 

8. Îmbunătăţirea şi armonizarea procedurilor de cooperare şi gestionare a apelurilor pentru 

situaţii deosebite (precum cea a răpirii de persoane) şi iniţierea altor demersuri legislative în 

funcţie de 

dificultăţile apărute în procesul de dispecerizare, după caz 

9. Implementarea şi a altor tehnologii complementare precum parametrii de timp şi de semnal 

radio, ca si posibilitate de preluare şi interpretare la nivelul SNUAU şi al agenţiilor de 

intervenţie, manual, pe parcursul apelului de urgenţă, cu scopul îmbunătăţirii localizării 

terminalelor care nu suportă facilităţi moderne precum AML 

10. Pe plan naţional, după finalizarea implementării AML/ELS şi a noilor sisteme la nivelul STS, 

este necesară instituirea unui mecanism de verificare periodică a acurateţei şi a gradului de 

încredere 

a informaţiei de localizare obţinută la nivelul sistemului SNUAU, astfel încât să se poată 

identifica zone şi/sau cazuri în care informaţia de localizare este insuficentă/inadecvată pe 

parametrii menţionaţi pentru o intervenţie eficace, şi în continuare să se identifice soluţii pentru 

ameliorarea acesteia. Astfel, se propune identificarea şi adoptarea unui set de indicatori, calitativi 

şi cantitativi, de evaluare a acurateţei şi a gradului de încredere a informaţiei de localizare, care 

să fie urmăriţi şi analizaţi la nivelul CNC al SNUAU şi care să permită identificarea şi evaluarea 

unor astfel de cazuri 

precum şi luarea măsurilor adecvate. 

Măsurile pe termen lung, de la 36 de luni până la 60 de luni, sunt: 

11. Extinderea dispeceratelor integrate la nivel regional, prin relocarea dispeceratelor judeţene în 

20 dispecerate regionale, amplasate în construcţii noi, conectate si dotate corespunzător pe linia 

comunicaţiilor şi tehnologia informaţiei, eventual edificate prin proiecte cu finanţare externă, din 

exerciţiul bugetar european 2021 - 2027 

12. Pregătirea/formarea continuă a dispecerilor pentru integrarea agenţiilor specializate de 

intervenţie, concomitent cu adaptarea curriculum-ului de formare şi implementarea formării 

dispecerilor în concept integrat. 
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13. Derularea procesului de integrare a tuturor agenţiilor specializate în dispecerate unice. Pentru 

realizarea dezideratului, vor fi urmărite ţinte precum: 

1. Constituirea şi încadrarea a două noi centre de formare (în total patru centre de formare la 

nivel naţional) care să contribuie la pregătirea dispecerilor unici (dispeceri de urgenţă). 

2. Modernizarea aplicaţiei de dispecerizare, prin introducerea posibilităţii de alertare simultană a 

tuturor categoriilor de forţe aparţinând agenţiilor specializate de intervenţie, sistem implementat, 

în prezent, pe resursele care asigură asistenţă medicală de urgenţă şi acordarea primului ajutor 

calificat. 

3. Analiză constantă asupra oportunităţii şi necesităţii optimizării numărului de dispecerate 

integrate la nivel naţional. 

14. Cadrul legislativ incident sistemului 112 va fi permanent ajustat în vederea implementării 

măsurilor ce urmează a fi adoptate la nivelul Uniunii Europene şi în acord cu necesităţile de la 

nivel naţional. 

Potrivit raportului, acordul politic privind EECC (Directiva nr.1972/2018 privind instituirea 

Codului European al Comunicaţiilor Electronice) a fost realizat în iunie 2018, iar directiva a 

intrat în vigoare la 20 decembrie 2018, după publicarea în Jurnalul Oficial al Uniunii Europene la 

17 decembrie 2018. Statele membre adoptă şi publică până la 21 decembrie 2020 actele cu putere 

de lege şi actele administrative necesare pentru a se conforma prezentei directive, comunică de 

îndată Comisiei textul actelor respective şi actele respective începând cu 21 decembrie 2020. 

Conform noilor prevederi ale EECC utilizatorii finali urmează să aibă acces la serviciile de 

urgenţă 112 prin intermediul serviciilor de comunicaţii interpersonale. Aceste servicii includ, 

fără a se limita, servicii de voce furnizate atât de furnizori de servicii de telefonie cât şi de 

furnizori de servicii interpersonale de voce peste internet din categoria Over The Top - OTT (ex. 

Skype, Whatsapp), servicii de mesagerie SMS, servicii de mesagerie instant/ comunicaţie text în 

timp real (ex. Telegram), comunicaţii video. Astfel, ”apelul de urgenţă” care, conform Directivei 

privind Serviciul Universal era definit ca fiind apel de voce, va fi redefinit prin noţiunea de 

”comunicaţie de urgenţă” care va acoperitoate serviciile de comunicaţii interpersonale care 

permit un astfel de acces la serviciile de urgenţă. De asemenea, pentru a asigura furnizarea 

uniformă a comunicaţiilor de urgenţă la nivelul Uniunii Europene, Comisia Europeană primeşte 

puterea de a adopta acte delegate ce privesc interoperabilitatea, calitatea, fiabilitatea şi 

continuitatea comunicaţiilor de urgenţă în Uniune în materie de soluţii privind informaţiile de 

localizare a apelantului, acces pentru utilizatorii finali cu dizabilităţi şi rutarea către cel mai 

adecvat PSAP. Primul astfel de act delegat urmează a fi adoptat până la data de 21 decembrie 

2022[2]. Pe termen lung, sistemul SNUAU va trebui să acomodeze aceste posibilităţi. 
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Cartele PrePay, doar cu buletinul. Raed Arafat: Datele vor fi divulgate doar când se sună 

la 112 

OUG prevăzută în raportul privind sistemul 112 prevede ca operatorii de telefonie mobilă să 

furnizeze servicii pe cartele PrePay doar după ce colectează datele de identificare a proprietarului 

cartelei SIM, iar datele să fie divulgate autorităţilor doar când se sună la 112. 

 

"A fost realizat deja un proiect de ordonanţă de urgenţă a Guvernului pentru modificarea şi 

completarea ordonanţei de urgenţă nr. 34/2008 privind organizarea şi funcţionarea sistemului 

naţional unic pentru apeluri de urgenţă şi a OUG 111/2001 privind comunicaţiile electronice 

precum şi nota de fundamentare a fost realizată. În cadrul ordonanţei, veţi regăsi şi aspectul cu 

cartelele PrePay. Asta a ridicat mai multe întrebări. A fost făcută o analiză pe primele 6 luni ale 

acestui an de către colegii de la STS şi, din cele 47,70% apeluri non-urgente efectuate în cursul 

celor 6 luni anul 2019, 52,86% au fost abuzive, iar 81% din cele abuzive au fost realizate de pe 

cartele PrePay, unde nu s-a putut identifica apelantul sau proprietarul", a declarat Raed Arafat, la 

Palatul Victoria. 

Şeful Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă a precizat, referitor la textul ordonanţei de 

urgenţă, că referirea la cartelele PrePay este doar în contextul apelării numărului 112. 

"Deci numai când se apelează numărul 112, atunci furnizorul de telefonie mobilă divulgă numele 

şi datele proprietarului cartelei Prepay. Aşa este prevăzut în ordonanţa de urgenţă, care este 

propusă ca draft în acest raport", a completat Arafat. 

Potrivit proiectului de ordonanţă de urgenţă: 

După articolul 51 se introduce un nou articol, articolul 511 cu următorul cuprins: 

„Art. 511 

- (1) Furnizarea serviciilor de comunicaţii electronice la puncte mobile, pentru care plata se face 

în avans, se realizează, în conformitate cu prevederile prezentului capitol, numai după ce 

furnizorul a colectat, prin intermediul unui formular în format fizic sau electronic, datele de 

identificare ale utilizatorului final al cartelei SIM, astfel cum sunt prevăzute la art. 4 alin.(1) 

pct.55. 

(2) Prelucrarea datelor colectate în temeiul alin. (1), este permisă până la împlinirea unui termen 

de cel mult 6 luni de la data încetării furnizării serviciului de comunicaţii electronice. La 

împlinirea termenului, datele se şterg sau, după caz, se distrug. 

 

 

https://www.mediafax.ro/social/cartele-prepay-doar-cu-buletinul-raed-arafat-datele-vor-fi-divulgate-doar-cand-se-suna-la-112-18267073
https://www.mediafax.ro/social/cartele-prepay-doar-cu-buletinul-raed-arafat-datele-vor-fi-divulgate-doar-cand-se-suna-la-112-18267073
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(3) Datele colectate în temeiul alin.(1) pot fi puse numai la dispoziţia administratorului Sistemul 

naţional unic pentru apeluri de urgenţă şi pot fi utilizate de către acesta în conformitate cu 

prevederile Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 34/2008 privind organizarea şi funcţionarea 

Sistemului naţional unic pentru apeluri de urgenţă, publicată în Monitorul Oficial al României, 

Partea I, nr. 246 din 28 martie 2008. 

(4) Atunci când datele cu caracter personal se colectează, în conformitate cu prevederile alin. (1), 

în format electronic, utilizatorul transmite furnizorului şi o copie a documentului de identificare 

valid în vederea verificării corectitudinii acestor date. Copia documentului de identificare valid 

se şterge sau, după caz, se distruge de către furnizor la împlinirea unui termen de cel mult 30 de 

zile de la data începerii furnizării serviciului. 

(5) În cazul utilizatorilor finali care, la data intrării în vigoare a dispoziţiilor prezentului articol, 

beneficiază de servicii de comunicaţii electronice furnizate la puncte mobile, pentru care plata se 

face în avans, furnizorul colectează datele de identificare ale acestora în termen de cel mult 6 

luni de la această dată. 

(6) După împlinirea termenului prevăzut la alin. (5), este interzisă furnizarea serviciilor de 

comunicaţii electronice furnizate la puncte mobile, pentru care plata se face în avans, prin 

intermediul cartelelor SIM ai căror utilizatori nu au pus la dispoziţia furnizorului datele de 

identificare pe care acesta are obligaţia să le colecteze în temeiul alin. (1). 

(7) În cazul pierderii sau furtului cartelei SIM, în termen de 72 de ore de la data constatării 

producerii evenimentului, utilizatorul informează furnizorul de servicii de comunicaţii 

electronice, care are obligaţia de a înceta de îndată furnizarea serviciilor prin intermediul 

respectivei cartele SIM". 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Finanţele aşteaptă din noile taxe 500 mil. lei în plus la buget 

Noile taxe anunţate odată cu publicarea proiectului primei rectificări bugetare pe 2019 ar urma să 

aducă bugetului consolidat, în ultimele patru luni din an, 504 mil. lei, în vreme ce taxa pe 

activele bancare ar urma să însemne venituri în vistieria statului de 300 mil. lei, potrivit 

calculelor Ministerului de Finanţe. 

Guvernul va discuta şi posibil va aproba astăzi proiectul primei rectificări bugetare din acest an, 

proiect criticat, deopotrivă, de oamenii de afaceri, de reprezentanţii administraţiei locale şi de 

sindicate. 
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Noile dări anunţate cu puţine zile înainte de publicarea proiectului – accize pentru băuturile ce 

conţin zahăr, accize majorate la ţigarete, impozitarea tichetelor cadou – le-au adus aminte 

oamenilor de afaceri de controversata Ordonanţă 114. 

„La nici un an de la unda de şoc creată în economie de OUG 114/2018, Guvernul recurge din 

nou la abaterea de la principiile şi prevederile privind transparenţa în procesul decizional“, au 

acuzat ieri membrii Coaliţei pentru Dezvoltarea României, care reuneşte organizaţii ale 

oamenilor de afaceri români şi străini cu activităţi pe piaţa locală. 

Guvernul evaluează în proiectul rectificării veniturile din taxa pe activele bancare (care nu 

fuseseră cuprinse în legea bugetului) la 300 mil. lei, sumă pe care BNR o estima, la începutul 

anului, la 867 mil. lei, pragul de sus, şi 444 mil. lei, pragul de jos (în funcţie de diferite scenarii). 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Leş: 112 nu ar trebui să treacă la Ministerul Apărării, ci doar partea care ţine de 

comunicaţii speciale 

 

Ministrul Apărării Naţionale, Gabriel Leş, a declarat, miercuri seară, că există discuţii privind 

trecerea la această instituţie a Serviciului de Telecomunicaţii Speciale (STS). 

 

El a precizat că, din punctul său de vedere, Ministerul Apărării Naţionale (MApN) ar trebui să 

preia doar partea de comunicaţii speciale a STS, nu şi Serviciul unic pentru situaţii de urgenţă 

112. 

 

"A fost o propunere şi cred că este o discuţie pe care trebuie să o avem. (...) Ceea ce pot să vă 

spun, din punctul meu de vedere, că 112 probabil nu ar trebui să treacă la Ministerul Apărării, ci 

doar partea care ţine de comunicaţii speciale", a afirmat Leş la Antena 3. 

 

Ministrul Apărării a menţionat că discuţiile pe tema preluării STS de către MApN au apărut la 

propunerea sa, după evenimentele de la Caracal. 

 

"A fost o propunere pe care am făcut-o la momentul la care am auzit de această tragedie, pentru 

că nu poţi să fii părinte şi să te uiţi la o asemenea ştire şi să nu empatizezi cu familia prin ceea 

trece şi, din păcate, vedem cu zi ce trece că lucrurile sunt mai grave şi mai complicate decât le-

am crezut la început. Mă gândeam că STS a plecat de la Ministerul Apărării, de la Armata 

României, şi ceea ce s-a întâmplat în aceste zile ne-am dat seama foarte clar cu toţii că există 

grave lucruri care s-au dovedit din păcate vis-a-vis de funcţionarea unor instituţii ale statului, fie 

că vorbim de STS, care după foarte multe investiţii, pentru că am aflat şi eu din presă.  
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Astăzi, când omul cu pizza te găseşte acasă, cel cu taximetrul te găseşte la o marjă de câţiva 

metri, noi nu reuşim să găsim o fetiţă care sună minute în şir", a adăugat Leş.  

 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Nu se stie cand incepe scoala: Ministrul Turismului spune ca inca se cauta solutii pentru 

a impaca si elevii si patronatele 

 

Ministrul Turismului, Bogdan Trif, spune ca Ministerul Educatiei analizeaza toate posibilitatile 

pentru a stabili cand va incepe noul an scolar, avand in vedere solicitarea patronatelor din turism 

ca scoala sa nu inceapa in 9 septembrie, cum fusese stabilit. 

 

El a precizat ca trebuie cantarite "toate talerele astfel incat sa se ia decizia cea mai buna". 

 

Intrebat, miercuri, intr-o conferinta de presa sustinuta la Constanta, daca a fost stabilita data 

inceperii noului an scolar, Bogdan Trif a afirmat: "Va pot spune ca se analizeaza la Ministerul 

Educatiei toate posibilitatile. (...) Doamna premier a spus foarte clar ca solicita o analiza 

ministerului astfel incat sa se gaseasca cea mai buna solutie pentru turism, dar si pentru elevi. 

 

Este important sa gasim aceasta cale de mijloc, care sa avantajam ambele tabere daca putem sa 

spunem asa, este important sa avem grija de elevii nostri, dar totodata trebuie sa protejam si 

turismul, sa-l dezvoltam. Sunt convins ca colegii o sa ia cea mai buna decizie, in scurt timp o sa 

avem o analiza". 

 

Intrebat de jurnalisti daca va fi consultat in aceasta privinta, ministrul Turismului a afirmat: 

"Bineinteles ca vom fi consultati, o sa avem o decizie comuna, dar trebuie sa cantarim toate 

talerele astfel incat sa se ia decizia cea mai buna". 

 

In urma cu o saptamana, premierul Viorica Dancila rugase ministrul Educatiei sa ia in 

considerare inceperea anului scolar in 16 septembrie si nu in 9 septembrie, cum fusese stabilit, 

avand in vedere solicitari ale patronatelor din turism in aceasta privinta. 

 

De asemenea, Federatia Patronatelor din Turismul Romanesc (FPTR) a anuntat ca a depus la 

Ministerul Turismului o adresa prin care solicita ca anul scolar 2020-2021 sa inceapa in 14 

septembrie, avand in vedere ca anul acesta Ministerul Educatiei a decis inceperea scolii in 9 

septembrie, cu o saptamana mai devreme decat in 2018 si ca in fiecare an, incepand cu luna 

august, detinatorii de structuri de cazare din Romania pregatesc urmatorul sezon turistic. 

 

(Sursa: ziare.com) 

http://www.ziare.com/scoala/vacanta-elevi/dancila-ii-cere-ecaterinei-andronescu-sa-prelungeasca-vacanta-de-vara-1571773
http://www.ziare.com/scoala/vacanta-elevi/dancila-ii-cere-ecaterinei-andronescu-sa-prelungeasca-vacanta-de-vara-1571773
http://www.ziare.com/scoala/vacanta-elevi/patronatele-din-turism-vor-modificarea-structurii-anului-scolar-2020-2021-1571972
http://www.ziare.com/scoala/vacanta-elevi/patronatele-din-turism-vor-modificarea-structurii-anului-scolar-2020-2021-1571972
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 Marius Ghincea a fost învestit în funcţia de prefect al Capitalei 

 

Marius Ghincea a fost învestit, joi, în funcţia de prefect al municipiului Bucureşti în cadrul unei 

ceremonii desfăşurate la sediul Ministerului Afacerilor Interne. 

 

"Aveţi în faţă un om care ştie să îşi asume deciziile legale, considerându-mă un profesionist şi 

aceasta chiar dacă în ultima perioadă s-a instalat în rândul funcţionarilor publici frica de a-şi 

asuma responsabilităţi. (...) Nu sunt atins de această temă. Faptul că am avut curajul de a acţiona 

o spune şi cariera mea de până acum. Sunt adeptul ideii că faptele vorbesc de la sine şi acest 

lucru se va observa pe parcursul activităţii pe care o voi desfăşura în cadrul instituţiei prefectului 

municipiului Bucureşti", a spus Marius Ghincea.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 DNA: Directorul Oracle România, acuzat că a primit mită peste 800.000 euro 

 

Directorul general al Oracle România, Sorin Mîndruţescu, este acuzat de DNA că a primit 

869.413 euro mită de la reprezentanţii unor firme din domeniul IT, în schimbul punerii la 

dispoziţie a unor oferte de preţ avantajoase privind produsele comercializate de Oracle, în 

vederea participării firmelor respective la licitaţii publice organizate de diverse instituţii de stat 

sau cu capital de stat. 

 

Potrivit unui comunicat al DNA, ca urmare a obţinerii autorizărilor legale de la instanţa 

competentă, procurorii din cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie - Secţia de combatere a 

infracţiunilor asimilate infracţiunilor de corupţie au efectuat, miercuri, percheziţii în cadrul unui 

dosar penal ce vizează suspiciuni privind săvârşirea unor infracţiuni de corupţie. 

 

Ulterior, în urma audierii în acelaşi dosar penal, s-a dispus punerea în mişcare a acţiunii penale 

faţă de Sorin Mîndruţescu, director general al filialei din Romania a companiei Oracle, sub 

aspectul săvârşirii infracţiunii de luare de mită în formă continuată (8 acte materiale). 

 

De asemenea, a fost fixată o cauţiune în valoare de 500.000 euro (echivalent în lei), care va fi 

depusă la o unitate bancară şi consemnată pe numele său la dispoziţia DNA sau prin constituirea 

unei garanţii reale, mobiliare ori imobiliare, în limita sumei respective. 

 

Termenul de depunere a cauţiunii a fost fixat pentru data de 9 august. 
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"În calitatea menţionată anterior, inculpatul Mîndruţescu Sorin Mihai a pretins şi ulterior a primit 

suma totală de 869.413 euro, cu titlu de mită, de la reprezentanţii unor firme din domeniul IT 

(parteneri acreditaţi ai companiei multinaţionale), pentru ca, în exercitarea atribuţiilor sale de 

serviciu, să pună la dispoziţia acestora oferte de preţ avantajoase privind produsele 

comercializate de filiala din România a companiei multinaţionale, astfel ca respectivele societăţi 

să poată să se înscrie şi să participe la anumite licitaţii publice organizate de diverse instituţii de 

stat sau cu capital de stat - Oficiul Naţional al Registrului Comerţului (ONRC), Agenţia de Plăţi 

şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA), Agenţia Naţională de Administrare Fiscală (ANAF), 

Compania Naţională de Transport al Energiei Electrice "Transelectrica" SA, Casa Naţională de 

Asigurări de Sănătate (CNAS) şi Administraţia Româna a Serviciilor de Trafic Aerian 

(ROMATSA)", susţine DNA. 

 

Conform DNA, ofertele de preţ priveau produsele comercializate de Oracle România, în special 

licenţele IT necesare instituţiilor publice. 

 

"Licitaţiile organizate de companiile de stat aveau ca obiect achiziţia de echipamente de tehnică 

de calcul, componente, accesorii, produse şi aplicaţii software şi servicii conexe necesare 

implementării unor proiecte de servicii on-line, ori a unor proiecte de dezvoltarea, extinderea şi 

adaptarea sistemelor informatice. De asemenea, licitaţiile aveau ca obiect suplimentarea ori 

reînnoirea de produse software ori servicii de suport tehnic şi mentenanţă. Suma totală de 

869.413 euro a fost pretinsă şi primită de inculpat, cu titlu de mită, în opt situaţii, în perioada 

septembrie 2009-noiembrie 2013. Banii au fost primiţi fie în conturi personale ale inculpatului, 

fie în conturi ale unor societăţi controlate de inculpat", mai spune DNA.  

(Sursa: Agerpres) 

 

  ULTIMA ORĂ Preţul aurului a ajuns pe piaţa valutară românească la maximul tuturor 

timpurilor 

Gramul de aur a ajuns miercuri la maximul tuturor timpurilor pe piaţa valutară, la 202,1739 lei, 

peste preţul înregistrat pe 5 octombrie 2012, de 202,0812 lei. 

Preţul aurului a crescut constant în iulie, de la peste 187 de lei gramul pe 2 iulie. 

Preţul oficial al gramului de aur a crescut la BNR, în prima jumătate a anului, de la 169,8 lei 

gramul pe 3 ianuarie la peste 200 de lei gramul în prezent. 

Preţul aurului înregistrează creşteri importante şi pe piaţa internaţională, situându-se la maximul 

ultimilor şase ani faţă de dolar, la 1.487,84 dolari/uncie la ora trimiterii acestei ştiri. Preţul este 

totuşi mai redus faţă de maximele atinse în 2011, când a depăşit 1.800 de dolari uncia. 
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Analiştii pun creşterea preţului aurului pe seama războiului valutar, al incertitudinilor legate de 

evoluţia economiei globale şi pe seama conflictului comercial dintre SUA şi China, aurul 

reprezentând, în această situaţie, un refugiu pentru investitori. 

În plus, băncile centrale din întreaga lume au declanaşat o adevărată goană după aur. Băncile 

centrale au cumpărat în primul semestru 374,1 tone, cea mai mare creştere a rezervelor din cei 19 

ani în care World Gold Council înregistrează date. 

Tot în prima jumătate a anului preţul aurului a depăşit bariera de 1.400 de dolari uncia pentru 

prima dată din 2013. 

Nouă bănci centrale şi-au majorat rezervele în prima jumătate a anului cu cel puţin o tonă, dintre 

acestea remarcându-se Polonia, cu o remarcabilă achiziţie în cel de-al doilea trimestru, de 100 de 

tone. Aceasta este cea mai importantă achiziţie făcută pe piaţa aurului din 2009, când India a 

cumpărat 200 de tone de la FMI. 

Conducerea băncii naţionale poloneze spune că decizia de majorare a rezervei de aur de la 228,6 

tone, printr-o achiziţie de 25,7 tone în 2018 şi cea de 100 de tone în 2019 este o decizie 

strategică, care va fi însoţită şi de repatrierea a circa jumătate din aurul depozitat la Bank of 

England în Londra. Polonezii spun că aurul este cea mai credibilă rezervă şi un furnizor de 

încredere care diluează riscurile geopolitice. Mişcarea a adus Polonia de pe locul 34 pe locul 22 

în topul mondial al deţinerilor de aur ale băncilor centrale şi pe locul 11 în Europa, de pe locul 

15. 

Rusia şi-a continuat strategia de creştere a rezervelor de aur, cu achiziţii de 94 de tone în prima 

jumătate a anului, cantitate comparabilă cu cele 105,3 tone achiziţionate în prima jumătate a 

anului trecut. 

Şi alte bănci centrale s-au alăturat goanei după aur din primul semestru al anului: China cu 74 de 

tone, Turcia cu 60,6 tone, Kazakhstan cu 24,9 tone, India cu 17,7 tone. 

Cu totul, achizţiile băncilor centrale au dus cererea de aur a primului semestru la 2.181,7 tone, 

cea mai mare din ultimii trei ani. Creşteri au înregistrat şi vânzările de bijuterii, în timp ce 

investiţiile în lingouri şi monede şi consumul industrial s-au redus. 

Slăbiciunile de care dă dovadă economia mondială, agravate de tensiunile comerciale şi cele 

geopolitice se reflectă în modul în care pieţale financiare, inclusiv cea a aurului, au reacţionat în 

prima jumătate a anului. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Klaus Iohannis participă azi la Consiliul Național al PNL 

Klaus Iohannis va participa, joi, la reuniunea Consiliului Național al PNL, anunță Administrația 

Prezidențială. Evenimentul va marca și lansarea neoficială a candidaturii lui Klaus Iohannis 

pentru alegerile prezidențiale din toamnă. Liberalii își vor alege un nou prim-vicepreşedinte, 

Rareș Bogdan. 

Pe agenda președintelui Klaus Iohannis pentru joi, 8 august, apare participarea acestuia la 

reuniunea Consiliului Național al Partidului Național Liberal, la Romexpo, începând cu ora 

18:00. 

Pe ordinea de zi a Consiliului Național PNL figurează alegerea unui prim-vicepreşedinte al 

partidului, prezentarea bilanțului politic al conducerii PNL și aprobarea fuziunii dintre Platforma 

Acțiunea Civică a Tinerilor (PACT) și PNL. 

Europarlamentarul PNL Rareș Bogdan a declarat, acum două săptămâni, că a acceptat 

propunerea liderului PNL Ludovic Orban de a deveni prim-vicepreședinte al partidului. 

Evenimentul este programat să înceapă de la ora 16.00, la Romexpo, în Capitală. La reuniune vor 

participa peste 3.500 de membri ai partidului, parlamentari, primari și aleși locali. 

În cadrul reuniunii vor lua cuvântul secretarul general al PNL, Robert Sighiartău, liderul grupului 

europarlamentarilor români din PPE, Rareș Bogdan, liderul deputaților PNL, Raluca Turcan, 

liderul senatorilor PNL, Florin Cîțu, președintele Ligii Aleșilor Locali ai PNL, Gheorghe Flutur. 

Surse politice au declarat anterior, pentru Mediafax, că la eveniment va fi lansată și candidatura 

lui Klaus Iohannis pentru un nou mandat la Cotroceni, înaintea începerii oficiale a campaniei 

electorale pentru prezidențialele din toamnă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 

 

 

 

 

 

https://ams.creativecdn.com/clicks?id=20190808_qZsFWfum9YEq73AxzRNZ&t=1565243765138&s=taboola&p=YDcXS8rtLz8dL73o450d&c=OsSZZhg0G5pkoPckhikR&tdc=ams&url=https%3A%2F%2Fbulgaria.directbooking.ro%2Fcazare-hotel-blue-pearl-sunny-beach-oferta-rezervare-sejur-173403.aspx%3Fcheckin%3D24.08.2019%26nrn%3D7%26nra%3D2%26nrc%3D2%26vc1%3D9%26vc2%3D11%26vc3%3D0%26tr%3D%26utm_source%3Drtbhouse%26utm_medium%3Dretargeting%26utm_campaign%3Drtbhouse-retargeting%23oferte&_o=173403.34.individual.2.2.7.24082019
https://ams.creativecdn.com/clicks?id=20190808_qZsFWfum9YEq73AxzRNZ&t=1565243765138&s=taboola&p=YDcXS8rtLz8dL73o450d&c=OsSZZhg0G5pkoPckhikR&tdc=ams&url=https%3A%2F%2Fbulgaria.directbooking.ro%2Fcazare-hotel-blue-pearl-sunny-beach-oferta-rezervare-sejur-173403.aspx%3Fcheckin%3D24.08.2019%26nrn%3D7%26nra%3D2%26nrc%3D2%26vc1%3D9%26vc2%3D11%26vc3%3D0%26tr%3D%26utm_source%3Drtbhouse%26utm_medium%3Dretargeting%26utm_campaign%3Drtbhouse-retargeting%23oferte&_o=173403.34.individual.2.2.7.24082019
https://ams.creativecdn.com/clicks?id=20190808_qZsFWfum9YEq73AxzRNZ&t=1565243765138&s=taboola&p=YDcXS8rtLz8dL73o450d&c=OsSZZhg0G5pkoPckhikR&tdc=ams&url=https%3A%2F%2Fbulgaria.directbooking.ro%2Fcazare-hotel-blue-pearl-sunny-beach-oferta-rezervare-sejur-173403.aspx%3Fcheckin%3D24.08.2019%26nrn%3D7%26nra%3D2%26nrc%3D2%26vc1%3D9%26vc2%3D11%26vc3%3D0%26tr%3D%26utm_source%3Drtbhouse%26utm_medium%3Dretargeting%26utm_campaign%3Drtbhouse-retargeting%23oferte&_o=173403.34.individual.2.2.7.24082019
https://ams.creativecdn.com/clicks?id=20190808_qZsFWfum9YEq73AxzRNZ&t=1565243765138&s=taboola&p=YDcXS8rtLz8dL73o450d&c=OsSZZhg0G5pkoPckhikR&tdc=ams&url=https%3A%2F%2Fbulgaria.directbooking.ro%2Fcazare-hotel-blue-pearl-sunny-beach-oferta-rezervare-sejur-173403.aspx%3Fcheckin%3D24.08.2019%26nrn%3D7%26nra%3D2%26nrc%3D2%26vc1%3D9%26vc2%3D11%26vc3%3D0%26tr%3D%26utm_source%3Drtbhouse%26utm_medium%3Dretargeting%26utm_campaign%3Drtbhouse-retargeting%23oferte&_o=173403.34.individual.2.2.7.24082019


28 
 

 Europa reacţionează la cazul Caracal. David Sassoli, preşedintele Parlamentului 

European: Vocea Alexandrei cerând ajutor îngrozeşte nu numai România, ci întreaga 

Europă 

Preşedintele Parlamentului European, David Sassoli, a scris, miercuri, pe contul său de 

Facebook, un mesaj referitor la crima din Caracal, precizând că vocea Alexandrei Măceşanu, 

cerând ajutor la 112, a îngrozit întreaga Europă, nu numai România. 

"Să auzi vocea Alexandrei Măceşanu, în vârstă de 15 ani, care cere în zadar ajutor la numărul 

de urgenţă, doare şi îngrozeşte nu numai România, ci întreaga Europă. Adoptarea unor politici 

mai eficiente contra violenţei împotriva femeilor va trebui să fie mai mult în centrul acţiunii 

politice şi instituţionale europene. În numele Alexandrei şi al tuturor victimelor!", a scris David 

Sassoli, pe contul său de Facebook. 

Italianul David Sassoli a fost votat în iulie preşedinte al Parlamentului European, mandatul său 

fiind până în ianuarie 2022. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


